

Magdalena Jaszczyk-Grzyb – assistant professor at the Institute of Applied Linguistics at Adam Mickiewicz University in Poznań. In 2020, she obtained a PhD in linguistics. Her doctoral thesis, which received an outstanding distinction, concerned research on hate speech based on ethnicity and nationality in online communication. Currently, her main research interests focus on linguistically expressed discrimination, teaching German as a foreign language (including specialised medical German), corpus-assisted discourse analysis, and corpus linguistics and NLP (Natural Language Processing) tools.

Since 2021, she has been Editorial Team Member of the international journal **Glottodidactica: An International Journal of Applied Linguistics** (<https://pressto.amu.edu.pl/index.php/gl>), indexed in the Scopus database and publishing research relevant to language teaching and learning (in 2025, in issue 52.2 as assistant editor).

In addition to her teaching activities, she actively participates in research projects. She is currently the name-executive in the project [Online Discourse on Ukrainians in the UK and Poland: A Comparative Study](#), funded by the British Academy/Leverhulme Small Research Grant (grant no. SRG23\231153), as well as in the project [Kultur- und Sprachreflexivität in der Lehrer*innenbildung \(GIP II\)](#), funded by the DAAD.

In recent years, she has participated in the project [Cultural and Linguistic Reflexivity in International Teacher Training in German as a Foreign Language](#) (GIP I, 2022–2025) as part of international cooperation between three universities, as well as **Understanding Hate to Counter Extremism**, grant no. PPHE210314, funded by the British Academy (2022).

In 2022, as part of receiving the 2nd Prize in the Competition for Minigrants of the **Centre for Migration Research (CeBaM)**, she conducted her own research in the project entitled ["Reconstruction of online discourse about Ukrainians before and after Russia's invasion of Ukraine. A contrastive analysis from the perspective of corpus-assisted critical discourse analysis \(CACDA\)"](#).

In 2014–2016, she conducted research on hate speech motivated by racism and xenophobia as part of the RADAR (Regulating Anti-Discrimination and Anti-Racism) project, funded by the **European Commission**.

She is a member of the International Association of Germanists (IVG) and the Polish Society of Applied Linguistics (PTLS).

In recent years, she has presented papers at international conferences, including the International Congress of German Studies (IVG) in Graz (2025) and Palermo (2021), a conference on applied linguistics (BAAL, Glasgow 2025 and Vilnius, 2022) and linguistics and social psychology (Hong Kong, 2022). She has also co-organised several international conferences and one national conference (in 2023, she received the Rector's Individual Award for organisational achievements).

She is the author of one [monograph](#) and numerous scientific articles in peer-reviewed scientific journals and collective monographs.

Magdalena Jaszczyk-Grzyb – adiunktka w Instytucie Lingwistyki Stosowanej Uniwersytetu im. Adama Mickiewicza w Poznaniu. W 2020 roku uzyskała stopień doktora w dyscyplinie językoznawstwa. Jej rozprawa doktorska, która otrzymała wyróżnienie, dotyczyła badań nad mową nienawiści ze względu na przynależność etniczną i narodową w komunikacji internetowej. Obecnie jej główne zainteresowania naukowe koncentrują się na dyskryminacji wyrażanej językowo, dydaktyce języka niemieckiego jako obcego (w tym specjalistycznego medycznego), analizie dyskursu wspomaganej korpusowo oraz narzędziach lingwistyki korpusowej i NLP (Natural Language Processing).

Od 2021 roku jest członkinią Zespołu Redakcyjnego czasopisma **Glottodidactica: An International Journal of Applied Linguistics** (<https://pressto.amu.edu.pl/index.php/gl>), indeksowanego w bazie Scopus i publikującego badania istotne dla nauczania i uczenia się języków (w 2025 roku w numerze 52.2 jako redaktorka asystująca).

Oprócz działalności dydaktycznej aktywnie uczestniczy w projektach badawczych. Obecnie jest imienną wykonawczynią w projekcie [Online Discourse on Ukrainians in the UK and Poland: A Comparative Study](#), finansowanym przez British Academy/Leverhulme Small Research Grant (grant nr SRG23\231153), a także w projekcie [Kultur- und Sprachreflexivität in der Lehrer*innenbildung \(GIP II\)](#), finansowanym przez DAAD.

W ostatnich latach brała udział w projekcie **Refleksyjność kulturowa i językowa w międzynarodowym kształceniu nauczycieli w zakresie języka niemieckiego jako obcego (GIP I, 2022–2025)** w ramach międzynarodowej współpracy trzech Uniwersytetów, a także **Understanding Hate to Counter Extremism**, nr. grantu PPHE210314, finansowanym przez British Academy (2022).

W 2022 roku w ramach otrzymania II. Nagrody w Konkursie na Minigranty **Centrum Badań Migracyjnych (CeBaM)** realizowała autorskie badania w projekcie pt. [„Rekonstrukcja dyskursu online o Ukraińcach przed i po inwazji Rosji w Ukrainie. Analiza kontrastywna z perspektywy krytycznej analizy dyskursu wspomaganej korpusowo \(CACDA\)”](#).

W latach 2014–2016 prowadziła badania dotyczące mowy nienawiści motywowanej rasizmem i ksenofobią w ramach projektu **RADAR** (*Regulating Anti-Discrimination and Anti-Racism*), finansowanego przez **Komisję Europejską**.

Jest członkinią Międzynarodowego Stowarzyszenia Germanistów Internationale Vereinigung für Germanistik (IVG) oraz Polskiego Towarzystwa Lingwistyki Stosowanej (PTLS).

W ostatnich latach wygłosiła referaty na międzynarodowych konferencjach, m.in. na Międzynarodowym Kongresie Germanistycznym (IVG) w Graz (2025) oraz Palermo (2021), konferencji dotyczącej badań z zakresu lingwistyki stosowanej (BAAL, Glasgow 2025 i Wilno, 2022) oraz językoznawstwa i psychologii społecznej (Hongkong, 2022), a także współorganizowała kilka konferencji międzynarodowych oraz jedną ogólnopolską (w 2023 roku otrzymała Nagrodę Indywidualną Rektora za osiągnięcia organizacyjne).

Jest autorką 1 [monografii](#) oraz licznych artykułów naukowych w recenzowanych czasopismach naukowych oraz monografiach zbiorowych.

Magdalena Jaszczyk-Grzyb – Assistenzprofessorin am Institut für Angewandte Linguistik der Adam-Mickiewicz-Universität in Poznań. Im Jahr 2020 promovierte sie im Fach Linguistik. Ihre mit Auszeichnung bestandene Doktorarbeit befasste sich mit der Untersuchung von Hassreden aufgrund ethnischer und nationaler Zugehörigkeit in der Internetkommunikation. Derzeit konzentrieren sich ihre wissenschaftlichen Interessen auf sprachlich ausgedrückte Diskriminierung, die Didaktik des Deutschen als Fremdsprache (einschließlich medizinischer Fachsprache), die korpusgestützte Diskursanalyse sowie Werkzeuge der Korpuslinguistik und der NLP (Natural Language Processing).

Seit 2021 ist sie Redaktionsmitglied der Zeitschrift **Glottodidactica: An International Journal of Applied Linguistics** (<https://pressto.amu.edu.pl/index.php/gl>), die in der Scopus-Datenbank indexiert ist und für das Lehren und Lernen von Sprachen relevante Forschungsergebnisse veröffentlicht (2025 in Ausgabe 52.2 als assistierende Redakteurin).

Neben ihrer Lehrtätigkeit beteiligt sie sich aktiv an Forschungsprojekten. Derzeit ist sie namentlich benannte Projektmitarbeiterin im Projekt [Online Discourse on Ukrainians in the UK and Poland: A Comparative Study](#), finanziert durch die British Academy/Leverhulme Small Research Grant (Fördernummer SRG23\231153), sowie im Projekt [Kultur- und Sprachreflexivität in der Lehrer*innenbildung](#) (GIP II), finanziert durch den DAAD.

In den letzten Jahren nahm sie am Projekt „**Kulturelle und sprachliche Reflexivität in der internationalen Ausbildung von Lehrkräften für Deutsch als Fremdsprache**“ (GIP I, 2022–2025) im Rahmen der internationalen Zusammenarbeit dreier Universitäten sowie am Projekt „**Understanding Hate to Counter Extremism**“ (Förderkennzeichen PPHE210314) teil, das von der British Academy (2022) finanziert wurde.

Im Jahr 2022 führte sie im Rahmen des II. Preises im Wettbewerb um Minigrants des **Polnischen Zentrums für Migrationsforschung (CeBaM)** eigene Forschungen im Projekt „[Rekonstruktion des Online-Diskurses über Ukrainer vor und nach dem Einmarsch Russlands in die Ukraine. Kontrastive Analyse aus der Perspektive der korpusgestützten kritischen Diskursanalyse \(CACDA\)](#)“ durch.

In den Jahren 2014–2016 führte sie im Rahmen des von der **Europäischen Kommission** finanzierten Projekts **RADAR** (Regulating Anti-Discrimination and Anti-Racism) Forschungen zu rassistisch und fremdenfeindlich motivierter Hassrede durch.

Sie ist Mitglied der Internationalen Vereinigung für Germanistik (IVG) und der Polnischen Gesellschaft für Angewandte Linguistik (PTLS).

In den letzten Jahren hielt sie Vorträge auf internationalen Konferenzen, darunter auf den Internationalen Germanistik-Kongressen (IVG) in Graz (2025) und Palermo (2021), einer Konferenz zu Forschungen im Bereich der Angewandten Linguistik (BAAL, Glasgow 2025 und Vilnius, 2022) und der Sprachwissenschaft und Sozialpsychologie (Hongkong, 2022). Außerdem war sie Mitorganisatorin mehrerer internationaler Konferenzen und einer polnischen Konferenz (2023 erhielt sie den Individualpreis des Rektors für organisatorische Leistungen).

Sie ist Autorin einer [Monografie](#) und zahlreicher wissenschaftlicher Artikel in begutachteten Fachzeitschriften und Sammelbänden.